
 אתרי הגידול בצפון ובדרום 

 בסקירה הזאת נספר לכם קצת על הפרייה בשיאון ואתר הגידול בשדה אילן. 

 שדה אילן: 

בצפון  שני אתרי גידול. אחד  בעבר עבדו  שנה בערך.   20אתר הגידול בשדה אילן משרת אותנו כבר 

חודשים עברו לאתר בשדה אילן.   5-6בגבע והשני בשדה אילן. בגבע גדלו היונקים והצעירים ובגיל 

  ובביצועם  קיבלנו החלטה לאחד את האתרים. לאחר עבודה של כמה חודשים בהובלתם 2020בשנת 

של מוטי ואלון, בוצעו ההתאמות הנדרשות בשדה אילן והוא הפך לאתר הגידול היחידי בצפון, לעגלים  

 . שבועות ועד גיל שנה  3מגיל 

באתר בוצעו התאמות רבות מכיוון שהוא לא היה מותאם לגידול עגלים יונקים וצעירים. בוצעו  

 השקעות גדולות בתשתיות הקרקע, החשמל, רווחת בעל החיים ועוד. 

הותקנו מאווררים גדולים וחדישים, הותאמו מלונות חדשות, עגלת חלוקת חלב חדישה, טרקטור  

 מתאים ועוד ועוד התאמות שנדרשו. 

נסגר האתר בגבע וכל בעלי החיים עברו לשדה אילן. אלון לרמן לקח פיקוד על   2021בתחילת שנת 

 האתר ולצידו בשגרה עובד עדנאן משיבלי בחצי משרה ובשבתות. 

קצת על הדרך שעושים העגלים החל מלידתם ועד לירידה דרומה לפרייה. האימהות של העגלים  

ההריון והמשק הרלבנטי מקבל הודעה שבמידה ונולד זכר,  ההזרעה ושמעניינים אותנו מסומנות בזמן 

אנחנו מעוניינים בו .נלקחות בדיקות דם מהאימא לשלילת מחלות מסויימות ובמידה והבדיקה עוברת,  

מקבל המשק הודעה ואנחנו נערכים לאיסוף. כל המערכת הזאת מנוהלת על ידי שקד וענבר שמחי,  

 אצל אלון.  האיסוף נעשה על ידי מוטי והעגל מתקבל 

ים ובדיקות וטרינריות נוספות עד שהוא מאושר  לאורך שהותו באתר, עובר העגל בדיקות דם, חיסונ

חודשים מגיעות גם בדיקות הג'נומיק ומתקבלות   4-5מבחינה וטרינרית להגיע לפרייה. בסביבות גיל 

  45עגלים שאנחנו אוספים במהלך שנתון, רק  250-300החלטות לפי התוצאות. באופן כללי מתוך 

 מהם מגיעם לפרייה. 

האתר הוא עתיר עבודה בעיקר בתחום הניקיון, הוטרינריה והלוגיסטיקה. נדרשת בו רמת רפתנות  

, ליווי  גבוהה מאוד והוא מנוהל ומתופעל במסירות ובמקצועיות רבה של אלון לרמן בעזרה של עדנאן  

 ובתמיכה של עובדים נוספים.  וטרינרי של יובל מרון מהחקלאית, נטע מלישכת ראש פינה 

 תודה לכל נושאים בנטל. 

 פרייה: 

 אתר הגידול המרכזי  של שיאון נמצא בדרום ליד קיבוץ חפץ חיים.  

פרים בתאים בודדים לכל פר.   42סככות מרכזיות וחדישות, כשבכל סככה נמצאים   4האתר בנוי מ 

-10סככה נוספת שאנחנו משתמשים בה, היא סככה ישנה יותר שבה מוחזקים העגלים בקבוצה של 

 עגלים בשתי קבוצות.  15

הסככות מאווררות בצורה אינטנסיבית על ידי מאווררי הליקופטר גדולים, לכל פרה יש שטח רביצה  

 מ"ר ושוקת אישית.  18ואכילה של 

 מטיים ושבילי הולכה לפרים. ו בסככות ישנם גורפי זבל אוט 

 אנשים.  5בפרייה עובדים 

 מנהל אתרי הגידול  -אלי אבוטבול 

 אחראי הזנה ולוגיסטיקה  - אמנון רוזנברג

 מחשוב וניהול תנועת העדר  - אבי חסון



 מנהל האחזקה והתשתיות  - ירין דויד

 אחזקה ומים.   -גל שיפמן 

 . כמובן שכל העובדים מעורבים בכל המטלות של הפרייה

ימי הקפצה בשבוע ועוד   4עיקר הפעילות שלנו נסובה סביב הקפצת הפרים והפקת הזרמה. יש לנו 

 יום שבו מתרכזים באחזקת הפרייה ובטיפול בתשתיות. 

 פעמים בשבוע קופצים גם הפרים למעבדה הממויינת.  5

  3כה בכנות, חיסוני פו"ט, בוטוליזם, שהפרים בפרייה עוברים במשך השנה בדיקות דם בפיקוח הל

 הימים, קטרת העור, שטיפות עורלה ועוד. 

 תרשים תנועת הפרים בפרייה מתנהל כדלקמן: 

עגלים. הם נכנסים לסככת בידוד שנמצאת    5-10עגלים בני שנה מגיעים משדה אילן בקבוצות של 

לכל הבדיקות  בנוסף רחוק מסככות הפרים ומתופעלת בצורה נפרדת. בבידוד נלקחות בדיקות דם 

 שנעשו בשדה אילן ובמידה והכל בסדר הם נכנסים לפרייה. 

לאחר תקופת התאקלמות קצרה הם מתחילים לעלות לאולם הקפצה ומתחילים לייצר זרמה. תהליך  

עצבנות או כל תחושה לא טובה , יביאו לכך  הלמידה הוא קריטי מכיוון שעגל שירגיש פחד, אי נוחות, 

שהעגל לא ירצה לקפוץ או ייתן את הזרמה בפחד וזה משפיע על איכות הזרמה. את העגלים  

החדשים שמתחילים לקפוץ אנחנו מביאים בצורה שקטה ורגועה יותר ובעיקר בנפרד מ"ההמולה" של  

 הקפצה רגילה. 

עגלים ג'נומיים חדשים ובעצם לאחר סיום עבודתם בלוח הם נכנסים   15בכל לוח נכנסים סביב 

שנים עד להגעת המבחן. בתקופה הזאת הם כמעט ולא פעילים ומשמשים    3-4לתקופת המתנה של 

בתורנות , להיות הטיזרים ) הפרים שעליהם קופצים הפרים האחרים ( ולעיתים משמשים גם כפרים  

 יני פוריות. בלוח לעני

צוות הפרייה משמש גם כצוות לוגיסטי ואחזקתי לכל האתר הדרומי שכולל מעבדה, מעבדה ממויינת,  

 בניין משרדים ושירות לקוחות לאספקת חנקן וזרמות למשקים שונים. 

את המזון לפרים אנחנו מקבלים בכל יום ממרכז המזון ביבנה, האוכל מגיע במשאית ונשפך לעגלות  

 שלנו מחוץ לאתר הפרייה.  

 הדר חראזי.  – יועץ ההזנה שלנו הוא גבי עדין, וטרינרית החקלאית 

 

 , שבת שלום
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